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Protokół nr 12/2022 

z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 września 2022 r. w godz. 15:00 do  15:15 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

oraz on-line za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                  

1. Marek L. Zborowski –Weychman – przewodniczący Komisji  

2. Jacek Juszkiewicz – wiceprzewodniczący Komisji  – on-line 

3. Zbigniew Roman De-Mezer     

4. Anna M. Gawlińska      

5. Karol Korneluk  

6. Kamil Klimek – on-line   

7. Jarosław Schabieński  – on-line       

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                  

1. Czesław Renkiewicz– Prezydent Miasta Suwałk 

2. Paweł Michalski – Radca Prawny  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Marek L. Zborowski –Weychman, który powitał zebranych 

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 11/2022 z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 27 lipca 2022 r.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie herbu Miasta Suwałk oraz określenia zasad 

jego używania. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

sztandaru Miasta Suwałk.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

insygniów Miasta Suwałki i zasad ich używania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia flagi 

i flagi stolikowej Miasta Suwałk. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia sołectw na terenie Miasta Suwałk. 

7. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1.  

Przyjęcie protokołu nr 11/2022 z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 27 lipca 2022 r.  

 

Przewodniczący Marek L. Zborowski –Weychman poinformował, że do protokołu 11/2022 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag.  
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Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag do protokołu.  

Głosowanie nad protokołem: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Przewodniczący komisji stwierdził, że protokół, został przyjęty. 

 

Ad. 2.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie herbu Miasta Suwałk oraz określenia zasad 

jego używania. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie herbu Miasta Suwałk oraz 

określenia zasad jego używania. 

– opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 3.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

sztandaru Miasta Suwałk.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustanowienia sztandaru Miasta Suwałk.  

– opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 4.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

insygniów Miasta Suwałki i zasad ich używania. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustanowienia insygniów Miasta Suwałki i zasad ich używania. 

– opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 5.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia flagi 

i flagi stolikowej Miasta Suwałk. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustanowienia flagi i flagi stolikowej Miasta Suwałk. 

– opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia sołectw na terenie Miasta Suwałk. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zniesienia sołectw na terenie 

Miasta Suwałk. 

– opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 7.  

Wolne wnioski. 

 

1. Radna A. M. Gawlińska zapytała, czy na chwilę obecną przewidziane są koszty w związku ze 

zmianą herbu? Przewodniczący komisji poinformował, że koszty będą wtedy, kiedy będzie 

sukcesywnie wprowadzany do publicznego obiegu nowy herb. 

Radca prawny P. Michalski poinformował, że zapis taki widnieje w uzasadnieniu do projektu 

uchwały, który mówi o tym, że używanie przedmiotów, obiektów i innych elementów na których 

widnieje dotychczasowy wzór herbu, powinno być kontynuowane do czasu ich naturalnego 

zużycia, zniszczenia lub utraty funkcjonalności. Wykonanie uchwały jest to kwestia i wyłącznie 

kompetencja Prezydenta Miasta i od decyzji Prezydenta zależy kiedy nowy herb będzie 

sukcesywnie wymieniany.   

Prezydent Cz. Renkiewicz dodał, że w sposób płynny miasto będzie przechodziło do stosowania 

nowego herbu. Jedynym problemem jest sztandar, który należałoby jak najszybciej wymienić, 

ponieważ uczestniczy on w różnych uroczystościach miejskich. Natomiast tam wszędzie, gdzie 
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jest uwidoczniony herb to miasto będzie w sposób naturalny przechodziło do wymiany starego 

herbu na nowy.   

Przewodniczący M.L. Zborowski-Weychman stwierdził, że działania które zostały podjęte  

w celu wymiany herbu, były spowodowane koniecznością dostosowania wizerunku herbu do 

obowiązującego prawa, gdzie herb zatwierdza Ministerstwo Spraw Wewnętrznych  

i Administracji na podstawie opinii Komisji Heraldycznej. Przewodniczący poinformował, że 

radna A.M. Gawlińska zaproponowała partycypowanie w kosztach do wymiany sztandaru. 

Przewodniczący poinformował, że przyłącza się do inicjatywy radnej A.M. Gawlińskiej i część 

diety jako radnego przeznaczy na wymianę sztandaru miasta na nowy. 

Radny K. Korneluk dodał, że sztandar należy wymienić jak najszybciej. Temat ten temat 

powinien być poruszony na spotkaniach klubów i ugrupowań aby wszyscy radni partycypowali 

w kosztach uszycia nowego sztandaru miasta.   

 

Przewodniczący Marek Lech Zborowski –Weychman zakończył posiedzenie Komisji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

       Przewodniczący Komisji Statutowej 

             Rady Miejskiej w Suwałkach                                         

     Marek Lech Zborowski –Weychman 

 

 

 

 

 Protokołowała: 

             Elżbieta Polańska   

  

  Gł. specjalista Biura Rady Miejskiej                                               

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


